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Ob�asník     Jún 2004     Spravodajca obce 

 
 

OBEC LIKAVKA  
A 

LIPTOVSKÉ OSVETOVÉ STREDISKO 
LIPTOVSKÝ MIKULÁŠ 

 
 

Vás pozývajú na 
 
 
 

XXIX. detský folklórny festival 
 

POD LIKAVSKÝM HRADOM 
 

27. jún 2004 
 
 

PROGRAM: 
10.00 h  Svätá omša v kostole sv. Juraja v Likavke 
11.00 h Pozvánka na galaprogram (OcÚ, pred kostolom, pred poštou) 
14.30 h  Spievajme, tancujme – galaprogram DFS 
16.00 h  Vystúpenie súboru STARINS z Lotyšska 
16.45 h  Vystúpenie FS Vranov�an - Vranov nad Top�ou 
17.30 h  Zlosovanie vstupeniek 
 
 
MIESTO: 
Amfiteáter pod hradom Likava 
(v prípade nepriaznivého po�asia KD v Likavke) 
 
VSTUPNÉ: 20,-Sk 
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Reforma zasiahla i nás 
 
Dni, týždne a mesiace neuverite�ne bežia a ani sa 
nenazdáme a sme v polovici roku 2004. Opä� po 
odstupe �asu vydávame – verím, že medzi našimi 
�itate�mi ob�úbený ob�asník - Likavan, a tak 
chcem využi� príležitos�, aby som Vás, vážení 
spoluob�ania, informoval o živote na obecnom 
úrade, obecnom zastupite�stve, ale i v našej obci. 
 Do nového roku 2004 sme vstúpili 
s odhodlaním popasova� sa s dopadmi vládnej 
reformy na ekonomiku našej obce, na náš 
rozpo�et, ale i h�ada� optimálny model, ako 
zvládnu� prenesené kompetencie zo štátu tak, aby 
náš ob�an tento dopad pocítil �o najmenej. 
 Už pri zostavovaní rozpo�tu obce sme 
h�adali spôsob, ako vo výdavkovej �asti dospie� 
ku konsenzu medzi poslaneckými návrhmi na 
jednotlivé položky rozpo�tu. V tom �ase sme 
však netušili, že reforma s nami zatrasie, najmä 
v oblasti školstva, až do samotných základov. 
 Vo finan�nom vyjadrení to znamenalo pre 
školstvo oproti uplynulému roku menej 
o 400.000,- Sk  a to sme si niesli nedoplatky za 
tovary a služby (energie, voda, odpady) z roku 
2003 cca 350.000,- Sk. Ak si k tomu pripo�ítame 
vývoj cien za energie v tomto roku, každý rýchlo 
pochopí, do akej situácie sme sa dostali. 
 Najhoršie je to v položkách na mzdy pre 
našich pedagógov, �i už v škole, materskej škole, 
školskom klube (družine) i obslužného personálu. 
Tu je deficit ešte markantnejší oproti minulému 
roku o 1.000.000,- Sk menej. Verím, že vláda 
príjme kompenza�né opatrenia aspo� na 
prechodné obdobie. V opa�nom prípade bude 
v škole vládnu� nespokojnos�, a to si predsa nikto 
z nás neželá. 
 Uvedomujem si, že racionalizácia 
a efektívnos� je potrebná aj v školstve, ale 
nemyslím si, že toto je najš�astnejší spôsob, ako 
dosiahnu� vytúžený cie�. Smutné na celej veci je 
to, že pokia� školstvo spravoval štát, k takýmto 
razantným opatreniam sa neodhodlal. 
 Obec ako zria�ovate� školy však pružne 
zareagovala na vzniknutú situáciu tým, že obecné 
zastupite�stvo schválilo zlú�enie materskej školy 
so základnou, pretože i tu je možnos� dosiahnu� 
vä�šiu efektívnos�. Ak chceme túto náro�nú 
situáciu zvládnu�, obecný úrad, vedenie školy, 
ale i obecné zastupite�stvo bude musie� prija� 

viacero rozhodnutí, ktoré nebudú jednoduché, 
ale v záujme prežitia sa im nevyhneme. 
Ako je to s �alšími kompetenciami? 
Spomeniem aspo� tie, ktoré nás na obecnom 
úrade najviac zamestnávajú.  Stavebný úrad 
vykonáva p. Ing. A. Uli�ná i napriek tomu, že 
na�alej vykonáva prednostku obecného úradu. 
Jej poradným orgánom je stavebná komisia 
v zložení: predseda – Ing. �. Kó�a, �lenovia – 
Ing. V. Konfál, Ing. D. Švento, p. O. Dubovec 
a p. J. Birvo�. Naša obec túto kompetenciu 
vykonáva samostatne, v�aka odborníkom, 
ktorých som vyššie vymenoval a musím doda�, 
že na celkom solídnej úrovni. Za minulý rok 
sme vydali 41 stavebných povolení pre Likavku 
a 17 stavebných povolení pre obec Komjatnú. 
Kvalitu stavebného úradu potvrdzuje 
skuto�nos�, že i napriek niektorým odvolaniam 
na Krajskom úrade v Žiline, ale i na 
Ministerstve životného prostredia SR 
v Bratislave sme naše rozhodnutia nemuseli 
meni� a boli potvrdené. O výhodách, že 
stavebný úrad máme v obci pre žiadate�ov 
o stavebné povolenie, nebude potrebné hovori�, 
to nech posúdia sami, avšak pripomeniem, že 
pre obec je to úspora 132.000,-Sk z nášho 
rozpo�tu, ktoré by sme neušetrili, ak by nám 
túto kompetenciu vykonával spolo�ný úrad 
v Ružomberku.  
 �alšou kompetenciou je opatrovate�ská 
služba. Agendou opatrovate�skej služby popri 
svojich povinnostiach je poverená p.I.Marošová. 
Túto kompetenciu vykonávame samostatne, 
podobne ako mesto Ružomberok, ale i niektoré 
�alšie obce. Akú to má výhodu pre našich 
ob�anov, ktorí túto službu potrebujú? 
Jednoducho povedané, túto službu majú za 
menej pe�azí, ako keby ju vykonávala iná 
inštitúcia. Jedinou nevýhodou je, že pri 
prípadnom vä�šom náraste záujemcov má 
obecný úrad len obmedzené možnosti na 
flexibilné pokrytie potrieb, pretože na túto 
službu máme rovnako obmedzené finan�né 
prostriedky. Žiadosti o opatrovate�skú službu 
posudzuje sociálna komisia v zložení: 
predsední�ka: M. Krížová, �lenovia: M. 
Majková, A. Javorková M. Bachanová a A. 
Halušková na odporu�enie obvodného lekára. 
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Ve�a otázok od našich ob�anov dostávam na tému dane z nehnute�ností, ale aj komunálneho odpadu. 
I napriek tomu, že o tejto téme sa dá ve�a polemizova�, pokúsim sa vysvetli�, pre�o platíme práve 
to�ko, ko�ko platíme. 
 Da� z nehnute�nosti v obci upravuje  všeobecne záväzné nariadenie obce o daniach 
z nehnute�nosti, ktoré schva�uje obecné zastupite�stvo na konci roku, vždy na nasledujúci rok. Je to 
preto, lebo v tom �ase sa predkladá  a odsúhlasuje návrh rozpo�tu obce tak v príjmovej ako 
i výdavkovej �asti. Rozpo�et musí by� vyrovnaný aj ke� ve�a položiek v príjmovej �asti sa nedá 
ovplyvni�, tak obecné zastupite�stvo spolu so starostom musia h�ada� prijate�nú cestu, ako nájs� 
peniaze na pokrytie potrieb vo výdavkovej �asti, ktoré zaru�ujú obvyklý štandard v obci. 
 Naša da� z nehnute�nosti sa už dlhé roky pohybuje na rovnakej úrovni i napriek tomu, že 
náklady obce stúpajú každoro�ne, najmä za energie, ale i služby. Malé kozmetické úpravy dane sú 
ovplyv�ované zmenou zákonov o daniach, napr.: bonitou pôdy. �alší faktor, ktorý zna�ne ovplyv�uje 
výšku dane, sú ú�avy poskytované zo všeobecne záväzného nariadenia. Jedná sa predovšetkým 
o ú�avy pri ekologickom vykurovaní rodinných domov. O našich daniach sa dá vcelku poveda�, že 
ich výška sa pohybuje na úrovni polovi�nej výšky daní, ako v iných obciach. �o to znamená pre 
obec? Úsporne naklada� s každou korunou a niekedy ušpori� i tam, kde sa to mnohým našich 
spoluob�anom nepá�i. Bolo tomu tak i túto zimu, kedy náklady na údržbu ciest stúpli na ve�mi �ažko 
finan�ne zvládnute�nú úrove�. Uvediem len pre zaujímavos�, že na daniach vyberieme približne 
600.000,- Sk ro�ne a napríklad jedno odhrnutie a posypanie ciest v zime stojí okolo 10-12 tis. korún, 
podobne je to i s prevádzkovaním verejného osvetlenia. Snahou  obecného úradu je neustále ponúka� 
kvalitné služby, musia však by� racionálne a ekonomické a aby neboli na úkor bezpe�nosti. Verím, že 
pozitívnym prvkom bola zmena výberu daní i ostatných poplatkov vykonávaných na jednom mieste p. 
M. Javorkom. 
 A ako je to s komunálnym odpadom? 
 Viacerí naši ob�ania mi vytýkajú, že platobný výmer za smeti je vysoký, že neprodukujú to�ko 
odpadu a sú i takí, �o dokonca tvrdia, že odpad vôbec neprodukujú. Pozrime sa, aká je pravda. Pre 
porovnanie použijem doklady z roku 2003. Za zber, zvoz a uskladnenie komunálneho odpadu sme 
vybrali v roku 2003 529.000,-Sk a za odvezený odpad sme zaplatili celkom 704.000,-Sk. To znamená, 
že na tento ú�el sme museli použi� finan�né prostriedky i z našich daní vo výške 175 tis. Sk. Okrem 
toho, ak pripo�ítame náklady na likvidáciu divokých skládok takmer po celom našom katastri, 
zistíme, že odpady sú pre našu obec riadnym bremenom. Z tohto dôvodu do budúcnosti, �i sa nám to 
pá�i alebo nie, budeme sa musie� vážne zaobera� týmto problémom. 
 Ani v tejto problematike nie sú veci neriešite�né, ale prístup niektorých našich spoluob�anov k 
odpadom sa bude musie� zmeni�, lebo ak by k tomu nedošlo, na budúci rok nás bude �aka� �alšie 
navýšenie poplatkov za odvoz komunálneho odpadu. 
 Spôsobov, ako tento stav zmeni�, je viacero. Jedným z nich je disciplína držite�ov odpadu. �o 
to znamená? V prvom rade, že do 110 litrovej KUKA nádoby patrí len komunálny odpad a nie drobný 
stavebný odpad, kamene zo záhrad, burina a pod. 
 Na tento druh odpadu máme iný spôsob likvidácie a pochopite�ne, i za iné ceny. Pokia� za 
uskladnenie komunálneho odpadu sa bežne ú�tuje cca 700,-Sk za tonu. Za stavebný odpad len 250,-
Sk, a to je predsa poriadny rozdiel. �alší spôsob, ako zlepši� situáciu v odpadoch, je, že do zberu 
dávame len to, �o sa už iným spôsobom nedá využi� – teda nie papier, textílie, železo, materiály na 
vytváranie kompostov na likvidáciu buriny. Našim cie�om je nákup ve�kokapacitných kontajnerov 
a vytvorenie medzi- skládok, na zber starých televízorov, rádií, elektrotechniky, žiaroviek a �alších 
elektrospotrebi�ov, ale i stavebných a drobných stavebných odpadov. Ostatné odpady budeme 
likvidova� pod�a plánu odpadového hospodárstva obce. 
 A nakoniec, �o zamýš�ame realizova�? 
V prvom rade sa usilujeme získa� finan�né prostriedky z fondov Európskej únie na rekonštrukciu 
základnej školy s materskou školou, na ktorú sme podali projekt na Ministerstve výstavby 
a regionálneho rozvoja SR. Ak by sme boli úspešní, potom stav v našej škole by bol optimistickejší 
vzh�adom na možné úspory energií, vody. �alej sa snažíme zaháji� reguláciu našej Likav�ianky 
v najkritickejšom mieste ulice Mikuštiakovej pod domom rodiny 
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Lenartovcov v spolupráci so Slovenským 
vodohospodárskym podnikom. V spolupráci 
s SVS Ružomberok budeme realizova� napojenie 
pitnou vodou do domov Z. Hr�kovej  
a Štefani�iakovcov na ulici Hollého. Pre našu 
mládež uvažujeme výstavbu tenisových kurtov na 
miestnom futbalovom štadióne. 

V zimnom období pri priaznivých 
klimatických podmienkach sa tu uvažuje 
o klzisku. Pomerne pomalé tempo tejto výstavby 
je spôsobené tým, že všetky práce vykonávame 
�isto amatérsky, bez náro�ných financií. 

Verím, že i napriek spomenutej situácii 
zostaneme optimistami, lebo to je cesta, ako sa, 
pri troche dobrej vôle a porozumenia, dajú 
prekona� i tie najvä�šie problémy. 
 
      
     
 

Vladimír Roško 
         starosta obce 
 
 

 
 
 

 
 
 
Všeli�o môže �lovek na svete zastavi�, 

ale �o nikdy nezastaví, nespomalí, je – �as. �as 
je rieka nášho života. Mí�a sa de� za d�om, 
mesiac za mesiacom, rok za rokom a my sa pri 
jej toku ob�as pristavíme, aby sme zhodnotili, 
�o sme vytvorili.  

Nezadržate�ne sa blíži posledné 
zvonenie, ktoré nám oznámi koniec školského 
roka 2003/2004. Uplynulo desa� mesiacov, 
všetci sme postúpili o stupienok vyššie na ceste 
za novým poznaním.  

Úlohou školy je vychova� mladého 
vzdelaného �loveka, ktorý bude prospieva� 
nielen múdros�ou, ale aj vzájomnou láskou, 
úctou a toleranciou. Koniec školského roka je 
vhodnou príležitos�ou na to, aby sme sa 
zamysleli nad našou prácou, zhodnotili, �o sa 
nám podarilo a �o nie.  

Školský rok 2003/2004 sa za�al 
viacerými dôležitými zmenami. Pán A. 
Vaculík odišiel do dôchodku, preto sa 18. 8. 
2003 konal konkurz na nového riadite�a ZŠ. 
Zo štyroch kandidátov najviac hlasov získal 
a riadite�om ZŠ sa stal pán Ing. Jozef Maga.  
1. 9. 2003 sa ZŠ s MŠ zlú�ili a vytvorili nový 
právny subjekt s názvom ZŠ s MŠ Likavka.  
Jeho zria�ovate�om sa stal Obecný úrad 
Likavka.   
V škr. 2003/2004 navštevovalo ZŠ 328 žiakov, 
vyu�ovací proces zabezpe�ovalo 24 
pedagógov, 1 kaplán, 5 správnych  

 
zamestnancov a 4 pracovní�ky ŠJ. Vo februári 
2004 sa uskuto�nil  
konkurz na funkciu zástupcu ZŠ, MŠ a vedúcu 
ŠJ.  

Zástupky�a pre ZŠ je Mgr. Bartošová, 
zástupky�a pre MŠ je p. Baranová a vedúcou 
ŠJ sa stala p. Rišová.    
Škola žila aktívnym a tvorivým životom. Plnili 
sme úlohy pod�a vypracovaného Plánu školy.  

Od 3. ro�níka sa žiaci povinne u�ia 
anglický jazyk, ku ktorému jazykové triedy 
priberajú v 7. ro�níku jazyk francúzsky. Okrem 
výchovno – vzdelávacieho procesu priamo 
v triedach sme usporiadali a zú�astnili sme sa 
mnohých mimoškolských podujatí. Viaceré 
sme organizovali spolu s MŠ. Spolupráca ZŠ 
s MŠ je na ve�mi dobrej úrovni.  

Talentovaní žiaci sa zapojili do riešení 
predmetových olympiád. Po úspešnom 
absolvovaní školského kola najlepší žiaci 
postúpili do okresného, ba podarilo sa nám 
dosta� aj do krajského kola. Zú�astnili sme sa 
okresného kola Pytagoriády, olympiády 
z matematiky, anglického jazyka a biblickej 
olympiády. Okrem olympiád sme sa zú�astnili 
aj okresných kôl sú�aží v prednese poézie 
a prózy Hviezdoslavov Kubín, Šaliansky 
Ma�ko, Rázusovie Vrbica, v literárnej tvorbe 
Dúha, Rázusovie Vrbica, v speve okresné kolo 
Viano�né koledy 1. miesto. Najlepší výkon 
podali naše žia�ky v okresnom kole Slávik 

 
 
 

Kon�í sa školský rok 2003/2004. 
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Slovenska, kde získala žia�ka Mirka 
Bystri�anová z 1.A triedy druhé miesto 
a Adelka Kudli�ková zo 4.A triedy prvé miesto 
a reprezentovala našu školu aj na krajskom 
kole 1. 6. 2004 v Byt�i. Zú�astnili sme sa aj 
regionálneho kola sú�aže Francúzska piese� 
v Liptovskom Mikuláši. Nezaostali sme ani 
v športe. Zú�astnili sme sa všetkých 
obvodných kôl. 

V okresnom kole vo volejbale chlapci 
získali tretie miesto, v malom futbale diev�atá 
získali v okresnom kole druhé miesto, vo 
ve�kom futbale chlapci získali v okresnom 
kole štvrté miesto. V okresnom kole stolného 
tenisu získali chlapci 1. miesto a postúpili na 
kraj. �ahkú atletiku v okresnom kole 
reprezentovali chlapci aj diev�atá. M. Jarabák 
obsadil druhé miesto vo vrhu gu�ou a L. 
Hubová získala druhé miesto v hode 
kriketovou lopti�kou.  

Pripravili sme aj mnohé kultúrne 
programy pre školu i pre obec – Viano�ný 
program, De� úcty k starším, De� matiek, 
Uvítanie detí do života. Naša spevácka skupina 
pod vedením Mgr. Blaškovej vystupovala na 
„Okresnej výstave záhradkárov“ 
v Ružomberku.  

Talent a zru�nos� mohli žiaci rozvíja� 
prácou v zaujímavých krúžkoch pod vedením 
svojich u�ite�ov. Ich �innos� bolo možné 
vidie� nielen v škole, ale aj pri rôznych 
kultúrnych podujatiach v obci. Naši žiaci sa 
zú�astnili plaveckého a lyžiarskeho výcviku. 
Pri príležitosti 30. výro�ia družby so ZŠ Hlu�ín 
sme sa zú�astnili kultúrno – športového 
podujatia v Hlu�íne. Bez pomoci sponzorov by 
sme podobné akcie nemohli uskuto�ni�. 
Chcem sa týmto spôsobom po�akova� 
všetkým, ktorí nám pomohli zabezpe�i� 
finan�né prostriedky na návštevu Hlu�ína: 
LIKON s.r.o.                                 1000.- 
LEKÁRE	 TILIA                        1200.- 
MOTOSERVIS SAT                      500.- 
Peter Žá�ik                                    1500.- 
Ing. Milan Podskuba                     1000.- 
Jaroslav Brtko                               5000.- 
Denisa Halušková                          500.- 
Vladimír Huba                              1500.- 

Rodi�ovské združenie prispelo sú�ažiacim 
žiakom na autobus sumou 8694.- Sk. Úprimne 
�akujeme aj p. Laj�iakovi, ktorý prispel sumou 
1000.- Sk na lyžiarsky výcvik pre našich 
žiakov. Ve�ká v�aka patrí aj pánovi Milanovi 
Javorkovi, ktorý prispel sumou 8 000.- Sk pre 
najlepších žiakov ZŠ.  

Popri náro�nej výchovno – vzdelávacej 
práci sme museli zvláda� aj úlohy spojené 
s prechodom školy na nový právny subjekt 
a rieši� mnohé otázky materiálneho 
a finan�ného charakteru. Budova školy si 
mnoho pamätá a jej vek prezrádza jej sú�asný 
stav. Napriek zložitej finan�nej situácii sa 
podarilo v šk.r. 2003/2004 zrealizova� 
zastrešenie pavilónu A v�aka Obecnému úradu 
Likavka, nášmu zria�ovate�ovi, ktorý na túto 
akciu získal 1 350 000.- Sk od MF SR. 
Úprimne �akujeme OcÚ Likavka za finan�nú 
a materiálnu pomoc. Dobrá spolupráca ZŠ 
s MŠ s OcÚ vytvára dobré predpoklady pre 
�alší rozvoj školy a skvalitnenie výchovno – 
vzdelávacieho procesu. Sved�í o tom aj nový 
projekt, ktorý OcÚ pripravuje na zabezpe�enie 
rekonštrukcie celej budovy ZŠ. Držme palce, 
aby projekt bol prijatý.   Kvalitu vyu�ovacieho 
procesu sa nám podarilo skvalitni� aj 
zriadením novej po�íta�ovej u�ebne, kde majú 
žiaci k dispozícii 6 po�íta�ov s internetom, 
ktoré sme získali v rámci projektu Infovek. 
�aká nás ešte náro�ná práca na rekonštrukcii 
celej budovy ZŠ. 

Tento školský rok bol náro�ný, 
naplnený svedomitou prácou celého kolektívu. 
�akujem všetkým kolegom za trpezlivú 
a náro�nú prácu, za pochopenie a vzájomnú 
pomoc. �akujem aj Rade rodi�ov pri ZŠ s MŠ 
za pomoc pri organizovaní akcií pre našu 
školu, všetkým sponzorom, ktorí finan�ne �i 
materiálne podporili našu školu.  
Prajem všetkým žiakom spokojné a slne�né 
prázdniny, kolegom príjemnú dovolenku, aby 
na�erpali ve�a nových síl a s úsmevom 
nastúpili do práce v novom školskom roku 
2004/2005.  
                                                                      
                  Ing. Jozef Maga 
                               riadite� ZŠ s MŠ Likavka
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30 rokov družby ZŠ Likavka - ZŠ Dr. Miroslava Tyrša Hlu�ín 
 

V znamení olympijského roku v d�och 13.-15.5.2004 sa už po tridsiaty raz uskuto�nilo 
športové stretnutie družobných škôl. 

13.mája unášal autobus 32 žiakov a 10 pedagógov ZŠ Likavka do �eského meste�ka Hlu�ín na 
športové a kultúrne stretnutie s �eskými priate�mi zo ZŠ Dr. Tyrša v Hlu�íne. 
Po�asie nám síce ve�mi neprialo, ale dostalo sa nám ve�mi srde�né privítanie. Naši žiaci boli 
ubytovaní v �eských rodinách. 

14.mája si chlapci a diev�atá zmerali svoje sily v športových sú�ažiach. Chlapci sú�ažili vo 
futbale a diev�atá vo florbale. Š�astena priala viac domácim sú�ažiacim. Športové stretnutie 
vyvrcholilo volejbalovým turnajom zmiešaných družstiev žiakov a u�ite�ov, v ktorom naši žiaci 
a u�itelia ukázali 100% prípravu a zaslúžene vyhrali. 
Žiaci si zmerali svoje sily v športe, pedagógovia si vymenili skúsenosti vo svojej pedagogickej práci. 

Športový program vystriedala slávnostná akadémia v KD Hlu�ín, ktorú pripravili naši priatelia 
na po�es� 30.výro�ia trvania družby medzi obidvoma školami. Akadémiu otvorila pani zástupky�a 
školy Mgr.Hana Demlová. Pozdravila rodi�ov a všetkých prítomných. Pripomenula, že priate�stvo, 
ktoré trvá 30 rokov a prežilo rozdelenie �eskoslovenska na dve samostatné republiky, je obzvláš� 
cenné. 

Po nej sa prítomným prihovorili zástupca mesta Hlu�ín a starosta obce Likavka p. Vladimír 
Roško, ktorý odovzdal p. zástupkyni dar od ob�anov Likavky. Prítomných pozdravil aj riadite� ZŠ 
s MŠ Likavka Ing. Jozef Maga. 

Po slávnostných príhovoroch nasledoval kultúrny program, ktorý pripravili pedagógovia 
a žiaci ZŠ Hlu�ín. Niesol sa v športovom duchu a vystúpilo v �om 180 detí. Do programu sa zapojili 
aj žiaci ZŠ Likavka. Diev�atá v krojoch zaspievali krásne �udové piesne z Likavky a Martin�eka. 
Zaznela aj �ubozvu�ná sloven�ina prostredníctvom básnického slova. Program ukon�ili diev�atá 
tane�ným aerobikom a moderným tancom. 

Za tridsa� rokov družby sa spoznali mnohí dobrí �udia, medzi žiakmi vznikli krásne 
priate�stvá, ktoré prechádzali z generácie na generáciu. Bez pomoci, ochoty a porozumenia vedenia 
obidvoch škôl, pedagógov, rodi�ov a sponzorov by to nebolo možné. 

Patrí im úprimné po�akovanie, pretože takéto športové stretnutia pomáhajú žiakom utužova� 
nielen svoje zdravie a pohybové schopnosti, ale prispievajú k priate�skej atmosfére pri sú�ažení, ku 
vzájomnému spoznávaniu, upevneniu priate�stva medzi žiakmi, školami, medzi našimi krajinami. 
Už teraz sa tešíme na budúci rok, ke� naši priatelia z Hlu�ína zavítajú k nám. 
 
 
                        Mgr.Beata Zvarová 
                                     ZŠ s MŠ Likavka 
 
 
 
 
 
 

 
Nie je tomu tak dávno, ako do Európskeho spolo�ného domu pribudlo aj Slovensko. 

Myšlienka spolo�ného Európskeho domu je ur�ite ve�mi vzácna, ve� pochádza od kres�anských 
myslite�ov a napokon v�a�í tiež ve�kou mierou mnohým prezieravým impulzom sú�asného Sv. Otca 
Jána Pavla II. Avšak tento spolo�ný Európsky dom vytvárajú jednotlivé štáty so svojim historickým 
a kultúrnym pozadím a v týchto jednotlivých štátoch sú to mestá, obce a dediny, v ktorých bývajú 
rodiny a v nich konkrétni �udia so svojimi osobitos�ami, jedine�nos�ou, s �nos�ami i slabos�ami. 

 
 

N á š   d o m o v  
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Európsky dom teda tvorí aj naša obec Likavka, do ktorej patríme všetci likav�ania bez oh�adu 

na náboženské presved�enie, osobitne zvláš� naše rodiny, ktoré vychovávajú tých, ktorí raz budú ma� 
zodpovednos� za celé orientovanie rodiny a spolo�nosti v dome vlastnom, v regióne, v štáte, �i 
v Európskom dome. Okrem otáznikov do spolo�nej Európy vkladáme mnohé nádeje. Jednou z týchto 
nádejí sú aj životy našich detí, ktoré rastú v našich rodinách. Aká ve�ká úloha stojí pred našimi 
rodinami a aká ve�ká zodpovednos� leží na pleciach všetkých nás, �o prichádzame do kontaktu 
s mladou generáciou! Vieme predsa, že mladých vychovávajú nielen rodi�ia, u�itelia, farnos�, ale 
k formácii prispieva dobrý príklad, priate�ské slovo, bratské napomenutie so všetkou úctou, ale tiež 
celková dobrá atmosféra �udí žijúcich v obci. Ve� vždy platilo, že medzi dobrými �u�mi sa dobre 
žije. Kto �íta Sväté Písmo, pozná slová evanjelia: „�o chcete, aby �udia robili Vám, robte aj vy im.“ 

Vo svojich modlitbách vyprosujem všetkým likav�anom, pre ktorých je obec Likavka 
domovom, hojnos� Božieho požehnania k prežívaniu každodenného života, zvláš� v našich rodinách, 
ktoré neodmyslite�ne vždy boli a majú zosta� opravdivým domovom našich detí, ktoré sú našou 
nádejou a majú by� aj našou odmenou a rados�ou aj ke� príde De� pres�ahovania sa do ve�ného 
Domova, v ktorom sa naplnia všetky naše túžby v plnej miere. 

 
                 Štefan Tuka 

                                                     duchovný otec farnosti 
 

Z literárnej tvorby žiakov ZŠ a MŠ Likavka 
 

Kto bude najdôležitejší!? 

Kde bolo, tam bolo, uprostred 
malebnej dedinky stála malá chalúpka. Úbohá 
starenka, ktorá v nej žila, pred rokom umrela, 
a tak v chalúpke všetko zapadlo prachom a 
pavu�inami. Jedného d�a však nezbední 
chlapci rozbili okno na izbietke a dnu za�al 
prúdi� �erstvý vzduch. Ten akoby bol 
�arodejníkom. Po prvom nádychu sviežeho 
vzduchu veci v chalúpke za�ali ožíva�. 
Dokonca aj staré mydlo, ktoré sa volalo 
Zelené o�ko. ,,Aaah", zívlo si Zelené o�ko, " 
to bol ale dlhý spánok! Keby sem teraz niekto 
prišiel býva�, ur�ite by som bolo to 
najdôležitejšie mydlo v celom okolí. ,,Áno, 
áno. Mnou by museli všetko v dome 
poumýva�.“ Hlasné o�kove myšlienky 
prerušil hlas deravej handry Lucie: ,,Si na 
ve�kom omyle mydielko namyslené, musím 
�a sklama�, ten kto by tu bol najdôležitejší, 
nie si ty, ale JA. Vieš? Na�o by potrebovali 
staré nefunk�né mydlo? Háá??? Na rozdiel od 
teba ja som ešte funk�ná!" vystatovala sa 
handra. „Takže, kto je tu najdôležitejší? Ale 
uzavrime dohodu: koho použijú pri �istení 
tejto chalúpky, bude najdôležitejší, koho 
nepoužijú, bude tu zbyto�ný, takže 
dobrovo�ne, ale hlavne navždy odíde z 
dom�eka. Dohodnuté mydielko?“ ,,Jasné, 
dohodnuté. Je mi �a �úto, že budeš musie� 

odís�.“ „Ke� myslíš mydielko, ja sa s tebou 
škriepi� nebudem, k tomu sa neznížim.“ O pár 
dní šli okolo dvaja mladomanželia, ktorých 
upútalo rozbité okno. Cez okno nazreli dnu a v 
tom momente sa rozhodli, že chalúpka musí 
patri� im. Nasledujúce týždne strávili 
vybavovaním vecí okolo dom�eka. Jedného d�a 
sa pustili do upratovania. Ako sa na správneho 
chlapa patrí, manžel pracoval okolo domu a 
manželka sa pustila do upratovania chalúpky. Po 
chvíli upratovania zbadala zelené mydlo a starú 
handru. ,,Vidím, že tu nikto nevyhádzal 
nepotrebné veci." rozmýš�ala Diana nahlas. 
,,Myslím, že túto handru s mydlom už naozaj 
nebudem potrebova�. „A vyhodila ich medzi iné 
nepotrebné a nefunk�né veci. ,,Fúúj, to je 
smrad,“ pomyslela si handra a všade je tma. 
,,Zelené o�kóóó, kde si, bojím sa! Prepá�, že 
som bola taká pyšná. Budeme kamaráti? Si tu? 
Ozvi sa!“ Zrazu �osi zašuchotalo a ozval sa 
slabý hlások: ,,Áno, Lucka tu som, ja som 
nebolo o ni� lepšie ako ty. Tiež mi to prepá�, a 
môžeme by� kamarátmi, budem rád. Len po�me 
rýchlo pre� z tohto hrozného miesta. Mám 
nápad, v noci budeme �isti� ulice od špiny 
a prachu, dobre?“ ,,Super nápad, ale už rýchlo 
po�me pre�.“  

Zelené o�ko a handra Lucia pochopili, že 
sa pýcha nevypláca.  

                                     Veronika Surová 
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SLOVENSKO 
 
Slovensko je pekná krajina,  
žijeme v nej ako jedna ve�ká rodina. 
 

Ke� z cudziny ideme, našu hymnu �ujeme. 
Vtá�iky ju spievajú, rados� do s�dc dávajú. 
 

Zajko pekne poskakuje, 
rados� druhým ukazuje. 
 

Veveri�ka na strome, 
h�adá šušky v komore. 
 

Na jar kvitnú kvietky, 
mám ich rada všetky. 
 
 
 

V lete teplo je, 
ke� sa na nás slnko usmeje. 
 

Na jese� sa ochladzuje, 
život �udí sa zhoršuje. 
 

Ke� vietor za�ína via�, 
lístie zo stromov za�ne opadáva�. 
 

V zime je sneh, gu�ova�ka, sánkova�ka, 
lyžova�ka! 
Strašná zima je, pri peciach sa hrejeme. 
 

Slovensko ve�mi rada mám, 
a preto mu bozk posielam. 

 
Miroslava Holub�íková 

Farská charita Likavka 
 

Láska nikdy nezanikne a všetko premôže. 
Je to krédo, ktoré v �innosti každej charity v ktoromko�vek kúte našej planéty musí stá� v popredí, 
lebo len tak sa môže prejavi� v konkrétnom živote. 
 Aj Farská charita v Likavke sa v�aka láske a nezištnej pomoci blížnemu rok �o rok zoce�uje. 
Pracujeme bez množstva re�í, v tichosti. Tak ako to bývalo v minulosti bežnou praxou medzi 
susedmi, lebo si boli všetci navzájom blízki. 
 Každoro�ne sa v prvých týžd�och nového roku stretávame s naším duchovným otcom, ktorý je 
našou duchovnou oporou. Spolu s ním zhodnotíme svoju �innos� a stanovíme si nové úlohy. 
 Hlavnou nápl�ou je stála pomoc, ošetrovate�ská a opatrovate�ská starostlivos� starým, 
chorým, nevládnym a osamelo žijúcim. Okrem toho je našou úlohou nájs� si aspo� krátky �as na 
teplé, milé slová, potrebu vypo�u� ich �ažkosti, poradi�, spríjemni� im chvíle samoty a objavova� 
v nich životnú múdros� a skúsenos�. 
 Od za�iatku r.2004 sme sa zapojili do projektu SKCH „Halier pomoci“. V�aka vám všetkým, 
milí spoluob�ania, a vedúcim predajní potravín v obci sme získali finan�né prostriedky na našu 
�innos�. 
 V jarnom predve�kono�nom období sa dve �lenky FCH podie�ali  na upratovaní bytu osamelo 
žijúcej staršej ob�ianke. Aspo� takto sme sa snažili splati� jej všetko to, �o ona predtým dávala iným. 
 Tri �lenky FCH sú horlite�kami náboženských �asopisov. Cez Katolícke noviny, Posol 
a Rodinné spolo�enstvo rozširujú nové kres�anské myšlienky, nádej a smerovanie do našich s
dc 
a rodín. 
 Starostlivos� o omšové potreby a k�azské rúcha, tiež upratovanie FU je prejavom 
dobrosrde�nosti, obetavosti a oddanosti troch �leniek FCH. 
 V júni 2004 sme tak ako každý rok, pripravili bezplatnú burzu šatstva a odevov zameranú na 
pomoc núdznym v spolupráci s OcÚ a KS. Zostávajúce šatstvo  a odevy boli po skon�ení burzy 
odvezené do slovenských misijných združení a budú použité na pomoc �udom v krajinách tretieho 
sveta. 
 Naša �innos� je rozsiahla a nedá sa tu všetko vymenova�. Vidie� však z nej, že láska aj na 
za�iatku tretieho tisícro�ia má svoje miesto a dôležitú úlohu. Je základom plnohodnotného, nielen 
kres�anského, ale aj �udského života.
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Ve�ká  v�aka Pánu Bohu, našej milostivej Matke a všetkým organizátorom za Pú� národov 

v Mariazelli. 
Spolu s ostatnými pútnikmi sme sa 21. mája vydali na cestu do rakúskeho pútnického mesta 

Mariazell. Cie�om putovania bolo vyvrcholenie Stredoeurópskych katolíckych dní z ôsmich krajín 
strednej Európy, ktorého ústredným mottom bolo“ Kristus nádej Európy.“  
Naša skupina pricestovala ve�er do malebného meste�ka Perchtoldsdorf. V miestnej hasi�skej 
zbrojnici nám poskytli do�asné ubytovanie, nasledovala krátka pobožnos� vo farskom kostole sv. 
Augustína, kde nás privítal usmievavý pán farár. Farníci nám prichystali chutnú ve�eru, pri�om ostal 
�as aj na vzájomný rozhovor. Ve�mi sa potešili aj našim dar�ekom zo Slovenska. 
Na druhý de� sme docestovali na miesto púte. Po�asie v Mariazelli bolo síce nev�údne, ale srdcia �udí 
boli radostné a pokojné. Vyvrcholením ro�nej prípravy tohto stretnutia bola sv. omša za ú�asti asi 100 
000 veriacich. Povznášajúca hudba a spevy, duchovné slovo a ochota organizátorov napriek nepriazni 
po�asia prinesie pre všetkých zú�astnených aj pre celú Európu bohaté duchovné ovocie.                         
                      

        Martin Švento 
 

Spolumajitelia bývalého urbáru - UPS �lenom a ob�anom Likavky 
 

Spolumajitelia bývalého urbáru UPS Likavka vlastnia lesy a pasienky v katastrálnych 
územiach Likavka, Hrboltová, Liptovské K�a�any a Vislavce - Liptovský Hrádok. Naša výrobná 
�innos� je dos� náro�ná vzh�adom na ve�ké vzdialenosti a vysoké nároky pri práci vyplývajúce zo 
zložitosti terénnu a pracovného vypätia. Plán za rok 2003 bol splnený vo všetkých ukazovate�och. 
Výbor urbariátu UPS v mesiacoch január - máj 2004 splnil úlohy pod�a lesohospodárskeho plánu, 
ktoré boli kontrolované OUVLH Ružomberok a Liptovský Mikuláš. 

Od r. 1992 nemáme stále ukon�enú registráciu �lenov nášho urbáru v zmysle zákonov 229/92 
a 180/93. Ide o identifikáciu vlastníctva lesov, prechod na dedi�ov, kúpu a predaj, poprípade 
darovanie. Pri identifikácii môže by� aj chybná výmera alebo po�et �iastok. 0 vyriešenie tejto vážnej 
skuto�nosti sme už požiadali našich �lenov na schôdzi d�a 23.04.2004. Ide o 66 �lenov, �o je asi 8%. 
Zatia� za 6 týžd�ov si uvedené záležitosti bolo vybavi� len 10 �lenov. 

Rok 2004 je reštitu�ným rokom, tzn. že les a pasienok sa dajú vráti� vlastníkovi. A následne 
zaprotokolova� na príslušný Pozemkový úrad a kataster ONV v Ružomberku a Liptovskom Mikuláši. 
Ak túto úlohu naši �lenovia nesplnia, môže sa v prípade nedokázania vlastníctva lesa a pasienok (aj 
spätne, t.j. do štyroch pokolení) tento majetok presunú� v zmysle zákona do fondu národného majetku 
(t.j. štát sa stane vlastníkom tohto majetku). 
Vzh�adom na tieto skuto�nosti vás vážení �lenovia urbariátu žiadame, aby ste v priebehu mesiacov 
jún - júl 2004 navštívili Výbor urbariátu UPS Likavka a priniesli potrebné doklady pre dokázanie 
vlastníctva a následnú registráciu. 

0 tom, že leto je už tu, nás každý de� presvied�ajú zakvitnuté lúky. Do našich lesov sa 
postupne vrátili s�ahovavé vtáky, ktoré trávili zimné mesiace v teplých oblastiach. Preto spolu s 
ob�anmi Likavky a okolia chránime naše lesy a pasienky, a tiež v nich ukryté bohatstvo - zver, vtáky, 
stromy, rastliny. 

Z toho vyplýva aj �alšia prioritná úloha pre výrobné �innosti a to dodržiava� vyhlášku 
121/2002 o požiarnej prevencii a zbierku zákona 314/2001 o ochrane pred požiarmi. Nako�ko 
�ebratské pohorie a Mních sú �asto navštevovanými územiami, najmä v d�och pracovného pokoja, 
vybor urbariátu UPS zriadil asisten�no-hasi�ské hliadky. Preto týmto vyzývame �lenov urbáru a 
ob�anov Likavky, aby pri vzniku požiaru pomáhali. 

     Výbor urbariátu UPS Likavka 
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 Z �innosti Turistického oddielu mládeže a klubu Slovenských turistov Likavka 
 
 
D�a 29.mája sa naši mladí turisti zú�astnili regionálneho kola pretekov turistickej zdatnosti 
(orienta�ný beh), ktorý sa konal v Lipt.Jáne z nášho turistického oddielu sa ho zú�astnili štyri hliadky. 
Boli to postupové preteky na majstrovstvo kraja, kde si po�ínali úspešne a všetky hliadky postúpili na 
Krajské majstrovstvá. Tie sa konali d�a 5.júna 2004 v Staškove a naši reprezentanti znova zopakovali 
dobrú pripravenos� a tak dobre reprezentovali klub  a obec Likavku. 
 
Umiestnenie v jednotlivých kategóriiách: 
Starší žiaci:   1.miesto -  Marián Mráz 
   Skrbek Jakub 
Mladšie žia�ky:  3.miesto -  Romana Holotová 
Juniori: 1.miesto - Peter Hudák 
Muži A     1.miesto - BrtkoPavol
   Kristína Lovaštíková 
 
Všetci títo pretekári postupujú na Majstrovstvá Slovenskej republiky, ktoré sa uskuto�nia 2.júla 2004 
v Kežmarku. Dúfame, že aj tu budú úspešní a budú dobre reprezentova� náš klub a obec Likavku. 
Klub Slovenských turistov dospelých tiež vyvíja dobrú �innos�, a tak dobre reprezentuje obec. Ve� 
spome�me, že každoro�ne sa podie�ajú na organizovaní Behu oslobodenia obce. Zú�ast�ujú sa na 
rôznych výstupoch v rámci Slovenska. Spomedzi zanietených môžem spomenú� Jozefa a Máriu 
Hat�ákovcov, Vyparina, Márnota, Gžíb, MUDr.Hasák a �alších. Ve� toho roku vystúpili na vrcholy 
– Sidorova, Sstarhradu, Chabenca, Cho�a a pripravujeme �alšie výstupy ako je Národný výstup na 
Krivá�, výstup na Rozsutec, Cho�, �ebra� a zú�astníme sa na 51. Zraze Slovenských turistov a 35. 
stretnutí TOM – KST v Tatranskej Lomnnici. 
 
 
                                         Silvester Brtko 
                                          vedúci KST-TOM  

   a predseda KST Likavka 

 
 

Z histórie a �innosti klubu NAC. 
 

Históriu klubu za�alo písa� len pár nadšencov cyklistiky na �ele s p. Javorkom Jozefom st., od 
�oho sa odvodil aj názov klubu. Klub vznikol 1.7.1979 ako sú�as� turistického oddielu TJ 
Družstevník Likavka. Od 1.1.1988 sa osamostat�uje a pôsobí v Ružomberku. Oddiel sa dostáva do 
povedomia širokej cyklistickej verejnosti v celej vtedajšej �eskoslovenskej republike. Vymenova� 
všetky výsledky za uplynulých 25 rokov by zabralo ve�a miesta. No niektoré z nich je nutné 
spomenú�. 

Klub bol 2x organizátorom celoslovenského zrazu cykloturistov. Oddielom organizované 
cyklopodujatie „Okolo Liptova“ bolo vo svojich 24 ro�níkoch také populárne, že sa ho zú�ast�ovali 
stovky ú�astníkov z celej republiky, ba i zo zahrani�ia. �lenovia klubu sa zú�ast�ovali 
celoslovenských zrazov cykloturistov, ako aj Povstaleckej vatry v B. Bystrici. Žltomodré dresy vída� 
aj na zahrani�ných cestách. Jediné mínus, �o sa nám nedarí dosiahnu� je zastúpenie žien v klube, no 
�o nie je, môže by�. 
V domácom prostredí klub organizuje pešiu turistiku, v januári výstup na Tlstú horu, fašiangový 
výstup na Mních, ako aj Mikulášsku vychádzku okolo Sidorova. Klub má vo svojej �innosti aj  
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pretekárske ambície. Spome�me 2. a 3. miesto v croscountry v Slov. Pohári /nad 30 rokov/ M. Jánošík 
a L. Kendera, �i zápis M. Demku z Likavky do Guinnesovej knihy rekordov za jazdu na 24 hodín. Aj 
v prípade nášho klubu platí, že je lepšie raz vidie� ako stokrát po�u�, a preto sa prí�te presved�i�, ako 
nadšenci skuto�ne žijú. Máte na to jedine�nú príležitos�. 

V �ase 5. - 8. augusta 2004 pripravujeme v rámci osláv 25. výro�ia založenia klubu NAC 
celoslovenskú cykloturistickú akciu „Okolo Liptova“. 
Radi Vás privítame medzi nami. Prekonajte sami seba. 
   
                           Róbert Fajta 

                          predseda klubu NAC 

 
Stretnutie cykloturistov pod hradom Likava 
 
Klub Nadšencov Amatérskej Cyklistiky v Ružomberku pripravil d�a 30.5.2004 pod hradom Likava 
pri chate 21. ro�ník populárnej cykloturistickej akcie „Bicykluje celá rodina“. Ú�astníkov za krásneho 
slne�ného po�asia po úvodných slovách predsedu klubu NAC p. Fajtu Róberta privítal starosta obce 

Likavka p. Vladimír Roško. Akcie sa 
zú�astnilo 61 vyznava�ov cyklistiky vrátane 
najmenších ratolestí.  
Vyhodnotení a ocenení vecnými cenami boli: 
Najstarší ú�astník: 

 p. Žákovský �udovít z Likavky 
Najmladší ú�astník na bicykli: 

Birtus Martin z Likavky  
Najviac kilometrov prešli: 

rod. Ošková z �ubele  
Najpo�etnejšia rodina: 

rod. Pavlí�ková z Ružomberka  
Najmladší ú�astník v sedle rodi�a:  
Antol Matúš z Ružomberka 

V programe akcie bola návšteva hradu Likava a v priestoroch okolo chaty aj rôzne športové sú�aže 
tak pre deti, ako aj pre rodi�ov. Spestrením bola sú�až o vtáka - muža s najdlhšími krídlami - rukami. 
Zví�azil p. Sokol I. z P.�up�e s rozpätím rúk 208 cm. Sú�až o vtá�icu -ženu s najmenšou labkou - 
nohou vyhrala p. Baranová z Ružomberka. 
22. ro�ník akcie sa uskuto�ní v Lipt. Jáne. Pointa akcie ostáva zachovaná, �iže každý sa do Lipt. Jána  
vydá zo svojho bydliska. 
 

Stolný tenis 
 

Stolnotenisová sezóna  2003/2004 je už nieko�ko týžd�ov minulos�ou. Našu obec 
reprezentovali v dlhodobej sú�aži dve družstvá, ktoré hrali v V.lige. Prvé mužstvo sa po zostupe zo 
IV. ligy muselo zaobís� bez najúspešnejšieho hrá�a  M. Ka�níka, ktorému skon�ilo ro�né hos�ovanie. 
Káder deviateho tímu tabu�ky tvorili: Róbert Haluška, Branislav Roško, Martin Tká�, Milan Lupták, 
Lukáš Timko a Tomáš Bažík. Vedenie oddielu prihlásilo po dlhšom �ase do sú�aže aj B – družstvo, 
ktoré skon�ilo na 12. mieste štrnás��lennej V.ligy. Za rezervu hrávali Vladimír Durdík (predseda 
oddielu), �uboš Lupták, Roman Krpelan, Miroslav Lupták, Peter Bartánus, Dávid Kušnír, Ján Timko, 
Peter Sla�ka a Vladimír Hradský. Najlepším hrá�om Likavky bol Róbert Haluška, ktorý skon�il 
medzi 59 hodnotenými hrá�mi rebrí�ka V. ligy na 4.mieste. Najúspešnejším hrá�om sú�aže bol 
bývalý 
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dlhoro�ný hrá� Likavky Ing. Michal Švento z SCP Ružomberok, ktorý vyhral aj prestížny turnaj 
TOP12.  

Talentovaný Dávid Kušnír sa zú�astnil na dvoch turnajoch TOP 12 dorastu. V celkovom 
hodnotení skon�il s 12 bodmi na ve�mi dobrom 6. mieste. 

V nemeckom Saarbruckene sa v d�och 27.marca – 3.apríla uskuto�nili 7.medzinárodné 
školské majstrovstvá v stolnom tenise, kde sú�ažilo 220 hrá�ov a hrá�ok z 21 štátov Európy, �íny, 
Taiwanu, Iránu, Izraela a Portorika. V 23–�lennej výprave Slovenska bol aj Filip Pindura, hrá� ŠKST 
VTJ Ružomberok. Deviatak ZŠ Likavka bol oporou národného družstva SR, ktoré skon�ilo v silnej 
konkurencii za ví�aznou �ínou, Taiwanom, Francúzskom a Po�skom na 5. mieste. Jedným z dvojice 
slovenských rozhodcov na tomto podujatí bol autor týchto riadkov. 

                             Juraj Švento
 
 

 
 
 
 
 

Kone�ná tabu�ka V. ligy 
 
 

                            1. �uboch�a  23 1 2 355 : 113 73 

                            2. Ludrová A  20 2 4 317 : 151 68 

                            3. L. Slia�e B 18 2 6 291  : 177 64 

                            4. SCP  C   17 4 5 286 : 182 64 

                            5. B. Potok  14 5 7 277 : 191 59 

                            6. Ludrová A        16 0 10 260 : 208 58 

                            7. Lisková B 15 2 9 277 : 191 58 

                            8. ŠKST Rbk F 12 0 14 244 : 224 50 

                            9. Likavka A         11 1 14 230 : 238 48 

                            10. Beše�ová        10       1 15 195 : 273 47 

                            11. Turík               7 2 17 181 : 287 42 

                            12. Likavka B 5          0          21 148 : 320 36 

                            13. SCP D    4 0          22 154 : 314 34 

                            14. Komjatná         0          0          26  61     :            407 26 
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Sofia Srš�ová, Andrej Dubovec, Daniela Krížová, Denisa Bo�eková, Tomáš Gašpar, Pavol Žigo, 
Klára Hlinková, Marek Turan, Štefan Kristián Bartoš, Oliver Žákovský, Terézia �ešetková, Marína 
Glasnáková, Lenka Klobušiaková, Dominika Šintajová, Simon Luká�, Gabriela Bystri�anová, Zuzana 
Turanová, Jozef Jelšík, Tobiáš Diviš, Tatiana Kolesárová, Nicol Mária Vrabková, Alexandra Hradská, 
Sebastián Porubský, Dávid Srše�, Matúš Mokoš, Karolína Vrbenská, Tomáš Apolenár, Matúš Kubis, 
Matej Brtko, Terézia Brtková, Barbora Vrabková 
 

Š�astným rodi�om blahoželáme! 

�������	�������
�����������	�������
�����������	�������
�����������	�������
���� 
 
Jozef Jelšík – Andrea Hrabušová 
Stanislav Brtko – Anna Chripková 
Branislav Petrák – Slavka Holdošová 
�ubomír Málik – Jana Haviarová 
Miloš Kohút – Miroslava Šefárová 
Mgr.Martin Mikuštiak – Mgr.Milota Ma�ová 
Ivan Bocko – Zuzana Magová 

Róbert Bulla – Anna Šalplachtová 
�ubomír Halam – Terézia Kubá�ová 
Peter Gužiak – Jana Chnúriková 
Zdenko Klobušiak – Magdaléna Magová 
Jaroslav Mokoš – �udmila Lašeková 
Ing.Juraj Záhorec – Eva Hrabušová

 
                    Prajeme ve�a š�astia! 

 

����	������������	������������	������������	������������
 
JUDr.Pavol Blahút 47 r. 
Dušan Turan  39 r. 
Darina Babecová 79 r. 
Božena Magová 58 r. 
Anna Luka�ová 71 r. 
Jozef Kme�  82 r. 
Vladimír Marton 71 r. 
Štefan Lanovec 66 r. 
Matúš Kršák  73 r. 
Pavel Krá�ovenský 57 r. 
Vojtech Cisárik 90 r. 
Vladimír Nem�ek 79 r. 
Jozef Konfál  70 r. 
�udovít Dobrík 78 r. 
�udmila Vrabková 79 r. 
Mária Hanousková 51 r. 
Eva Piovar�iová 59 r. 

Mária Kaslová 53 r. 
Hermína Kraj�iová 80 r. 
Štefan Gerát  78 r. 
Oto Babec  75 r. 
Peter Timko  53 r. 
Mária Pšenová 55 r. 
Irena Rišová  80 r. 
Mary Hallamová 96 r. 
Darina Konfálová 78 r. 
Jozef Lenart  74 r. 
Cyril Matula  74 r. 
�udmila Lanovcová 82 r. 
Ján Kup�ík  56 r. 
Ladislav Bakoš 82 r. 
Karol Maga  83 r. 
Ladislav Pšeno 78 r. 
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